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Plats och tid KS-salen, 2018-09-05 kl. 8:40-09:35 

 Beslutande  
 Katarina Jonsson (M), ordförande 

Ulrica Johansson (C)  
Ulla-Britt Hagström (L) 

Marie Ekman (S) 
Johan Ask (S) 
 

 

 

Övriga deltagande Karin Grunselius, sekreterare  

 

 

Utses att justera Marie Ekman (S)   

Underskrifter  

Sekreterare   Paragrafer §202/18-

§206/18 

 Karin Grunselius    

Ordförande   

 Katarina Jonsson (M)  
Justerande    

 Marie Ekman (S)   
 

__________________________________________________________________________________ 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Instans Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatu

m 
2018-09-05 

Justeringsdatum 2018-09-11   

Anslagsdatum 2018-09-12 Överklagningstid  

t o m 
2018-10-04 

Förvaringsplats 

för protokollet 

 
 

Skövde Stadshus 

 

Underskrift 
  

 Karin Grunselius  
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 KSAU § 202/18  

Förslag från ledamöter i kommunstyrelsen (Alliansen) Skövde 
kommun ska köpa 100 % svenska mejeriprodukter 
KS2018.0359 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-09-05 202/18 

 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att tillskjuta 200 000 kr till servicenämnden. 
 
Finansiering för 2018 och 2019 sker via kommunstyrelsens utvecklingsmedel för att 

därefter ingå i ordinarie budget inför 2020. 

 
 
 

Bakgrund 
Skövde kommun köper idag svenska livsmedel i stor omfattning. Förutom 

mejeriprodukter är det i den utsträckning det är möjligt att upphandla endast 

svenska livsmedel som serveras i kommunens måltider. Det som kvarstår är 
mejeriprodukter. För att även de till 100% ska upphandlas med motsvarande 
svenska krav behövs en resursförstärkning till servicenämndens budget med 
200.000kr. 

 
Det är viktigt och prioriterat att vi som offentlig aktör tar vårt ansvar och bidrar till 
det svenska jordbruket. Vårt öppna landskap behöver ett aktivt jordbruk och 

Sveriges självförsörjningsgrad behöver stärkas så att landet i alla betänkliga 
situationer har tillgång till mat.  
 

Med detta sista steg inhandlar Skövde kommun endast svenska livsmedel i den 
utsträckning det är möjligt.  
 
Skövde kommun upphandlar mat med prioriteringen svenskt, lokalt och därefter 

ekologiskt. Målsättningen är att i så stor utsträckning som möjligt uppnå alla tre 
prioriteringarna. 
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Handlingar 

TU Förslag från ledamöter i kommunstyrelsen (Alliansen) 100 % svenska 
mejeriprodukter 
 

 

Skickas till 

Catharina Andreasson, sektorsekonom SSV                                  
Servicenämnden 
Maria Vaziri, ekonomichef  
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KSAU § 203/18  

Kameraövervakning - inriktningsbeslut 
KS2016.0359 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-09-05 203/18 

 

 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att:  

 
- Uppdra åt kommundirektören att genomföra en förnyad ansökan om 

kameraövervakning i centrala Skövde och i södra Ryds centrum. Den nya 

ansökan ska endera ske med kommunen som huvudman alternativt i 

samverkan med Polismyndigheten med dem som huvudman.  

- Uppdatera Projektplan Kameraövervakning i det fall att ansökan bifalls. 

 
 

Yrkanden 

Marie Ekman (S) yrkar avslag på beredningens förslag till beslut. 

Ulrica Johansson (C) och Ulla-Britt Hagström (L) yrkar bifall till beredningens 

förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer beredningens förslag till beslut mot yrkandet om avslag mot 

varandra och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar enligt 
beredningens förslag till beslut. 

 

Reservationer 
Marie Ekman (S) och Johan Ask (S) reserverar sig mot beslutet.  
 

Bakgrund 

År 2016 inkom förslag från Alliansen i Skövde om Kameraövervakning i centrala 

Skövde och i Södra Ryds centrum och förslaget vann bifall i Kommunfullmäktige 

för att prövas under en 36 månaders period där en projektplan upprättades. 

(kommunens ärende KS2016.0359).  
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Ansökan genomfördes i augusti år 2017 och i december år 2017 fattade 

Länsstyrelsen beslut avseende ansökningarna där det blev avslag för båda 

platserna. Motiveringen till beslut grundar sig i en värdering kring den enskildes 

intresse att inte bli övervakad och det allmännas intresse av kameror. Den praxis 

som hänvisas till i motiveringen är från år 2000 och framhåller att ’betydande 

restriktivitet ska råda’. De hänvisade också till att tillstånd tidigare aldrig lämnats 

till någon kommun för övervakning av gator och torg. Utöver det hänvisas också till 

gränsdragning kring kommuners uppgifter jämfört med polismyndighetens 

uppgifter när det kommer till brottsbekämpande och brottsbeivrande uppgifter. 

Länsstyrelsen återkommer också till att polismyndigheten inte har använt sig av 

möjligheten att bedriva kameraövervakning utan tillstånd under en begränsad tid.  

 

En ny kamerabevakningslag (2018:1200) trädde i kraft den 1 augusti 2018. En 
uttalad avsikt med den nya lagen är att det ska bli lättare för Polismyndigheten och 

kommuner att få tillstånd till kamerabevakning på offentliga platser, i 

brottsbekämpande eller trygghetsskapande syften. Förutsättningar för tillstånd 
beskrivs i lagens 8 §, se prop. 2017/18:231 s. 142 ff. Hur den nya lagen kommer att 
tillämpas är ännu oklart. Det som är tydligt är dock den politiska viljan avseende en 
enklare process vid ansökan om kameraövervakning.  

 

Vid en förnyad ansökan måste föregående avslag beaktas likväl som den nya 
lagstiftningen på området. Sannolikheten att ansökan bifalls med den nya 

lagstiftningen är inte självklar och det är i synnerhet Länsstyrelsens resonemang 
kring vilken myndighet som ska bedriva brottsbekämpande och brottsbeivrande 
verksamhet som inte förändrats med anledning av den nya lagstiftningen. Detta 

står sedan i kontrast till det uttalade syftet med den nya lagstiftningen om 

förenklade möjligheter att få tillstånd för kameraövervakning även för kommuner.  
Med anledning av det ovan anförda anses sannolikheten för bifall vid en förnyad 
ansökan rimlig och en ny ansökan bör genomföras. I den mån det gynnar 

huvudsyftet finns möjligheten att istället låta Polismyndigheten stå som huvudman 
för kameraövervakningen.  

Polismyndigheten är tillfrågade i ärendet och har lyft frågan till regional nivå deras 

besked har ännu inte nått oss. 

 
 

Handlingar 

TU Kameraövervakning - inriktningsbeslut 
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Skickas till 

Markus Wästefors, tf. säkerhetschef                                 

Ulf Karlsson, sektorschef 
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KSAU § 204/18  

Begäran om medel för 2018 ang. förlängning av projektet Visit 
Hornborgasjön, Next Skövde Destinationsutveckling AB 
KS2018.0329 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-09-05 204/18 

 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avsätta 285 000 kr till förlängning av projektet Visit 
Hornborgasjön avseende år 2018.  
 

Medlen tas från kommunstyrelsens utvecklingsmedel.  

 
 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen beslutade den 10 november 2014 att under tre år med start 2015 

delta i satsningen på en gemensam affärsutvecklingsresurs för området runt 

Hornborgasjön (KS 2014.0429, KS § 188/14). Kommunstyrelsen beslutade vidare om 

att finansiera projektet med 285 000 kr för åren 2015, 2016 och 2017. Övriga 

delaktiga kommuner var Skara och Falköping. Kostnaden fördelades lika mellan de 

tre kommunerna. 

 

Next Skövde Destinationsutveckling AB har inkommit med en begäran om medel 
angående förlängning av projektet Visit Hornborgasjön för år 2018. Next Skövde 

anför som stöd för sin begäran följande:  
 

Inom ramen för projektet har man utöver finansiering från de deltagande 

kommunerna sökt och beviljats ytterligare medel via Leaderprogrammet och 
därigenom växlat upp de kommunala anslagen. Beslutet från Leader var även det 
treårigt men avsåg åren 2016–2018.  

 
Projektet har varit mycket framgångsrikt och resulterat i dels utveckling av 
besöksmålet, nya samarbeten mellan intressenter samt ökat antal besökare till 
området. Den sammantagna effekten av detta går att se i en väsentlig ökning av 

den turistekonomiska omsättningen i området. 
 
Hornborgasjön med omnejd är i dag ett besöksmål som tar emot 150 000 besökare 

under några veckor på våren. Uppskattningsvis kommer ytterligare ca 100 000 
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besökare till området under övriga delar av året. Besökstillströmningen är en stor 

tillgång för näringsidkare, föreningar och kommuner runt sjön. Dock är den korta 
säsongen kring vårtranorna en utmaning för företagen då det gäller att kunna satsa 
tillräckligt på andra säsonger och produktutbud för att kunna leva på sin 

verksamhet året runt.  
 
Projektets fokus är att bygga vidare på de förutsättningarna i form av kultur- och 
naturresurser, engagerade företag och föreningar, kommuner och myndigheters 

vilja att utveckla området. Att gemensamt med dessa aktörer ta en samlad ansats 
för att bygga upp en plattform för Hornborgasjön att erbjuda befintliga och nya 

målgrupper aktiviteter hela året runt. Detta är en förutsättning för fler företag och 

lokalsamhället att utvecklas och generera fler arbetstillfällen, ökad ekonomisk 
utveckling och även bidra till en levande landsbygd.  
 

Man kan dela upp projektet i tre fokusområden:  
1. Utveckling av det fysiska mottagandet, mer aktiviteter och ett utvecklat utbud för 
besökaren.  

2. Paketering av kvalitetssäkrade och exportmogna turistiska produkter utifrån 
marknadens efterfrågan.  

3. Marknadsföring mot intresserade målgrupper och genom nya kanaler.  
 

Det kommersiella syftet är att öka antalet kvalitativa övernattande besökare samt 

att skapa en turistisk katalysator för lokal och regional företagstillväxt på lång sikt. 
Det långsiktiga målet med projektet är att skapa förutsättningar för att området 
runt Hornborgasjön skall utvecklas till ett kvalitativt besöksområde med ingående 

aktörer och produkter som är exportmogna. 
 

Resultat av projektet  

Visit Hornborgasjön arrangerar via turistorganisationerna i Falköping, Skara och 
Skövde evenemanget Trandansen; ett samarbete sedan många år med 
Länsstyrelsen, näringsidkare och ideella aktörer. Trandansen lockar varje vår cirka 
150 000 besök till området under de fyra till fem veckor som tranorna rastar vid 

Hornborgasjön på våren. 2018 års besöksundersökning visar att 65 procent av 
besökarna, vilka bor längre bort än fem mil från destinationen, tillhör 
definitionsmässigt gruppen turister och utgör drygt 72 000 personer.  

 
Turisternas konsumtion under transäsong genererar en specifik turistekonomisk 
omsättning på cirka 53 miljoner kronor i de tre kommunerna, vilket är en ökning 

med drygt 50 procent jämfört med 2014. Ökningen beror på att fler turister besökte 
Trandansen 2018 och att dessa turister dessutom spenderade mer pengar per 
vistelse.  
 

I samband med sitt besök övernattade 42 procent av turisterna i området, drygt  
30 000 personer, vilket är en ökning från 22 procent av turisterna jämfört med år 
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2014. Övervägande delen bodde på hotell och cirka 65 procent stannade två nätter 

eller mer. 
 
Såväl andelen övernattande turister har ökat, liksom andelen utländska besökare 

vilket tyder på att Trandansen har stärkt sin position som besöksmål, uppnått en 
större exportmognad och att det långsiktiga destinationsutvecklingsarbetet inom 
Visit Hornborgasjön har gett resultat. Området har dessutom under de senare åren 
fått flera större investeringar i såväl offentliga byggnader och anläggningar, som 

en brunvit turistväg och satsningar gjorda av besöksnäringsaktörer och företag. 
Detta har ökat attraktiviteten för området på helårsbasis. 

 

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen föreslår, mot bakgrund av det som redogjorts för ovan, att 
kommunstyrelsen beslutar att avsätta 285 000 kr till förlängning av projektet Visit 

Hornborgasjön avseende år 2018.  
 
 

Handlingar 

TU Begäran om medel för 2018 ang. förlängning av projektet Visit Hornborgasjön, 
Next Skövde Destinationsutveckling AB 
Visit Hornborgasjön begäran om förlängning 

KS § 188 Beslut om affärsutvecklare Hornborgasjön 

 
 

Skickas till 

Catharina Andreasson, sektorsekonom SSV                            

Next Skövde Destinationsutveckling AB 
 
 

 
  



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-09-05 11(15) 

 

 

KSAU § 205/18  

Komplettering av Överenskommelse om samarbete mellan Västra 
Götalandsregionen och kommunerna i Västra Götaland kring 
personer med psykisk funktionsnedsättning och personer med 
missbruk 
KS2018.0314 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-09-05 205/18 

 
 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige ställa sig bakom komplettering av 
Överenskommelse om samarbete mellan Västra Götalandsregionen och 

kommunerna i Västra Götaland kring personer med psykisk funktionsnedsättning 
och personer med missbruk. 
 

Bakgrund 

Skaraborgs kommunalförbund har ställt sig bakom förslag till förändringar i 

Överenskommelse om samarbete mellan Västra Götalandsregionen och 

kommunerna i Västra Götaland kring personer med psykisk funktionsnedsättning 

och personer med missbruk föreslagit medlemskommunerna att göra detsamma.  

 
Sedan 2018 jämställs spelproblem med alkohol och droger i socialtjänstlagen och 

hälso- och sjukvårdslagen. Ändringarna innebär att kommunernas ansvar för att 
förebygga och motverka missbruk av alkohol och andra substanser utvidgas till att 
även omfatta spel om pengar. Kommunerna får ett utvidgat ansvar för att aktivt 
arbeta för att motverka missbruk av spel om pengar bland barn och unga.  

Kompletteringar av överenskommelsen behöver göras för att även omfatta 

personer med spelmissbruk. 

 
Det politisiska samrådsorganet (SRO) samt VästKoms styrelse har ställt sig bakom 

förslaget till kompletteringar. 
 
Överenskommelsen gäller från 2017-04-01 till 2020-12-31. Överenskommelsen är ett 
underavtal till Hälso- och sjukvårdsavtalet i Västra Götaland.  
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Förvaltningens bedömning 

Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att ställa sig bakom nytt Hälso- och 
sjukvårdsavtal med underavtal Överenskommelse om samarbete kring personer 
med psykisk funktionsnedsättning och personer med missbruk, KF § 24/17, 

KS2017.0038. Ärendet hade dessförinnan beretts av facknämnden vård- och 
omsorgsnämnden, som ställde sig bakom förslaget till avtal och överenskommelse 
samt underavtal (ramavtal). 
 

Den komplettering varom nu är fråga har sin bakgrund i ny lagstiftning 
innebärande att spelmissbruk jämställs med alkohol och droger i socialtjänstlagen 

och hälso- och sjukvårdslagen. Eftersom nu aktuell komplettering endast är en 

följdändring av ny lagstiftning gör förvaltningen bedömningen att ytterligare 
synpunkter inte bedöms nödvändiga av facknämnderna. Förvaltningen föreslår 
kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att ställa sig bakom 

kompletteringen av överenskommelsen. 
 
 

Handlingar 

TU Komplettering av Överenskommelse om samarbete mellan Västra 
Götalandsregionen och kommunerna i Västra Götaland kring personer med 
psykisk funktionsnedsättning och personer med missbruk 

Protokollsutdrag § 53 Förslag till komplettering av Överenskommelse om 

samarbete mellan Västra Götalandsregionen och kommunerna i Västra Götaland 
kring personer med psykisk funktionsnedsättning och personer med missbruk 
Bilaga 18 Komplettering ÖK om spelmissbruk 

 
 

Skickas till 

Skaraborgs kommunalförbund, info@skaraborg.se 
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KSAU § 206/18  

Beslut om remiss - Policy för representation 
KS2015.0551 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-09-05 206/18 

 

 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att remittera förslag till Policy för 

representation till samtliga nämnder samt till Skövde kommuns kommunala bolag 
för yttrande. 
 

Remissvaren ska vara inkomna senast den 23 november 2018. 
 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen har tidigare beslutat att ge kommundirektören i uppdrag att 

omarbeta nuvarande alkoholpolicy till en för Skövde kommun övergripande 

representationspolicy, KS2015.0167, KS§ 103/15.  

 
Ett förslag till policy har tagits fram av avdelningen ekonomi och 
verksamhetsstyrning som nu föreslås skickas ut på remiss till samtliga nämnder 
samt till Skövde kommuns kommunala bolag för yttrande. Policyn har tidigare 

varit på remiss hos bland annat Kommundirektörens ledningsgrupp och VD i 
Skövde kommuns kommunala bolag.   
 

Handlingar 

TU Beslut om remiss - Policy för representation 

Förslag till Policy för representation 
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Skickas till 

Samtliga nämnder                                 

Skövde Stadshus AB 
AB Skövdebostäder 
Skövde Värmeverk AB 

SkövdeNät AB 
Kreativa Hus AB  
Balthazar Science Center AB 

Gothia Innovation AB 
Skövde Flygplats AB 
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Information 
 
 
Marie Ekman (S)  

 Invigde nya Trädgårdsstadens skola, tillsammans med Katarina Jonsson (M) 

och Ulrica Johansson (C), den 22 augusti. 

 Tog första spadtaget för Kavelbro idrottshall, tillsammans med Katarina 

Jonsson (M) och Ulrica Johansson (C), den 24 augusti. 

 Slog ett första symboliskt släggslag för att inleda arbetet med att bygga ut 

Ekedals äldreboende etapp 2, tillsammans med Katarina Jonsson (M) och 

Ulrica Johansson (C), den 27 augusti.  

 Deltog när Jackons nya kompetenscenter invigdes, tillsammans med 

Katarina Jonsson (M) och Ulrica Johansson (C), den 30 augusti. 

 
 
Ulla-Britt Hagström (L)  

 Deltog, tillsammans med Ulrica Johansson (C) och Johan Ask (S), när Skövde 

kommun anordnade Demokratidagen för samtliga elever som går andra 

eller tredje året på Gymnasium Skövde, samt för eleverna som går tredje 

året på någon av friskolorna.  

 
 
Katarina Jonsson (M) 

 Invigde nya Raul Wallenbergskolan den 20 augusti.  

 Katarina Jonsson (M) informerar om att kommuner utmed Västra 

stambanan, Västra Götalandsregionen och Västsvenska Handelskammaren 

har nått enighet och beslutat att avsätta medel för att göra en 

lokaliseringsstudie. Härigenom påbörjas nu det långsiktiga arbetet med att 

Västra stambanan ska få fyrspår mellan Alingsås och Göteborg. 
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